
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 12. februar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 325
Regeringen indgik i slutningen af 2019 en aftale sammen Venstre, Dansk Folkeparti,
Radikale Venstre, SF, Enhedslisten, Alternativet og Nye Borgerlige om et opgør med de
dyre kviklån, der har fanget mange borgere i uoverskuelig gæld. Aftalen blev udmøntet
med lov nr. 801 af 9. juni 2020, der trådte i kraft den 1. juli 2020, og som bl.a. indførte
en grænse for, hvor høje årlige omkostninger et lån maksimalt kan have, og et loft over,
hvor meget en forbruger maksimalt kan betale tilbage i renter og gebyrer. Vil ministeren
redegøre for, hvordan situationen på kviklånsmarkedet ser ud i dag, og hvilke virkninger
loven har haft, samt i hvilket omfang der fortsat er mennesker, som er fanget i en gælds-
spiral, fordi de har optaget lån til skyhøje renter og gebyrer m.v. før lovændringen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Carl Valentin (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carl.Valentin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anni Matthiesen
formand
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